



Еженедельник новостей МДС

События за 8 – 12 февраля 2016 года

8 февраля

IFC презентовала отчет по исламскому банкингу и финансированию

IFC, входящая в Группу Всемирного банка, презентовала отчет, указывающий на значительный интерес к финансированию, соответствующему нормам шариата, особенно среди микро, малых и средних предприятий (ММСП). В отчете «Исламское банковское дело. Возможности в сегменте микро, малых и средних предприятий в Кыргызской Республике» говорится, что около 80% ММСП заинтересованы в заимствованиях на исламских принципах, а растущий спрос на исламское финансирование в этом секторе имеет потенциал финансирования в объеме 342.2–456.3 млн. долл. США в течение ближайших нескольких лет. Исследование проведено впервые в КР.

Более подробная информация доступна по [ссылке](#)

IBC Weekly News

Events of February 8 – 12, 2016

February 8

IFC presents a study on Islamic finance and banking

IFC, a member of the World Bank Group, has presented a study that finds there is overwhelming demand for Islamic finance among smaller business in the Kyrgyz Republic. The report revealed that 80 percent of micro, small, and medium enterprises (MSMEs) are interested in Shariah-compliant financing, a market that could be worth up to \$456 million for lenders. Despite that potential, the study - Islamic Banking and Finance: Opportunities across MSMEs in the Kyrgyz Republic – found that Islamic finance was not widely available because of a lack of awareness and the high cost of structuring transactions. The study was IFC's first on Islamic Finance in the Kyrgyz Republic.

More information is available at the following [link](#).

10 февраля

Встреча с вице-премьер-министром КР

Вице-премьер-министр КР Олег Панкратов пригласил представителей бизнес-сообщества и правоохранительных органов обсудить изменения в законодательстве в части сокращения проверок субъектов предпринимательства. Во встрече приняли участие руководитель Ассоциации поставщиков (производителей и дистрибьюторов) Гульнара Ускенбаева, заместитель директора МДС Аскар Сыдыков и юрист МДС Улукбек Турдубеков. Ранее МДС инициировал сокращение количества проверок субъектов предпринимательства со стороны правоохранительных органов. Эта инициатива была поддержана бизнес-сообществом и Министерством экономики КР. Позже была создана рабочая группа для разработки изменений в Налоговый кодекс КР. Однако при согласовании поправок правоохранительные органы дали отрицательное заключение по предложениям бизнеса и Минэкономики. В связи с этим Олег Панкратов пригласил представителей бизнеса и правоохранительных органов для выработки единой позиции. По итогам встречи решено доработать

February 10

Meeting with Deputy Prime Minister of the KR

Deputy Prime Minister of Kyrgyzstan Oleg Pankratov invited representatives of the business community and law enforcement agencies to discuss the proposed changes to the legislation in terms of reduction of inspections of businesses. The meeting was attended by the head of the Association of Suppliers (manufacturers and distributors) of Kyrgyzstan Gulnara Uskenbaeva, IBC Deputy Executive Director Askar Sydykov and IBC Lawyer Ulukbek Turdubekov. Earlier on, IBC initiated the reduction of the number of inspections of businesses by law enforcement agencies. This initiative was supported by the business community and the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic. Later a working group to develop amendments to the Tax Code of the Kyrgyz Republic was established. However, when negotiating the amendments, the law enforcement agencies gave a negative opinion on the proposals. In this regard, Oleg Pankratov invited representatives of business and law enforcement agencies to develop a common position. The meeting agreed to finalize the amendments developed by the

поправки, разработанные рабочей группой, и внести их на повторное согласование в правительство.

Директор Госгеологоагентства принял участие в работе комитета МДС

В заседании Комитета МДС по минеральным ресурсам принял участие директор Государственного Агентства по геологии и минеральным ресурсам при Правительстве КР Дуйшенбек Зилалиев. Главным вопросом повестки заседания было обсуждение сотрудничества комитета МДС с Госгеологоагентством. Д. Зилалиев сообщил, что готов сотрудничать с Комитетом МДС по всем вопросам, касающимся недропользования. Директор агентства предложил проводить заседания комитета на площадке агентства. Участники встречи обсудили проекты нормативных актов, затрагивающих вопросы недропользования. Рассмотрены возможные проблемы лицензирования недропользования, возникающие в связи со вступлением в силу Закона КР «Об основах административной деятельности и административных процедурах», а также проблемы недропользователей, связанные с водопользованием, в том числе в части Водного кодекса.

Пресс-конференция в «Вечернем Бишкеке»

Заместитель исполнительного директора МДС Аскар Сыдыков вместе с другими организаторами ежегодного благотворительного горнолыжного фестиваля «Кыргызстан – страна лыжных гор» участвовал в пресс-конференции в пресс-центре ИД «Вечерний Бишкек». Участники сообщили о целях седьмого фестиваля, который пройдет 20 февраля на горнолыжной базе "ЗИЛ". Организаторами мероприятия выступают Департамент туризма при МКИТ КР, Бишкекский деловой клуб, Ассоциация выпускников JICA, горнолыжная база "ЗИЛ", Международный деловой совет, Союз пешеходного туризма и Совет по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР.

Если желаете принять участие в указанном фестивале, Вы можете приобрести билеты в офисе МДС.

РГ разрабатывает Концепцию развития туризма

Председатель Комитета МДС по туризму Стипан Бехер принял участие в заседании рабочей группы по разработке Концепции развития туризма. Участники рабочей группы обсудили предложения профильных туристических ассоциаций для включения в проект концепции. РГ определила приоритетные направления, которые необходимо отразить в проекте. К следующему заседанию РГ Департамент туризма при Министерстве культуры, информации и туризма КР предложит проект концепции для ознакомления и внесения предложений.

working group and submit them for re-negotiation to the Government.

SAGMR Director participated in the IBC MRC Meeting

Meeting of the IBC Mineral Resources Committee was attended by Director of the State Agency for Geology and Mineral Resources under the Government of the KR (SAGMR) Duyshebenbek Zilaliev. The main issue of the meeting agenda was to discuss cooperation between the IBC Committee and the Agency. Zilaliev said that the Agency is ready to collaborate with the IBC Committee on all issues related to subsoil use. The SAGMR Director proposed to hold committee meetings at the agency's premises. Participants of the meeting discussed the draft regulations related to subsoil use. They also considered possible subsoil licensing problems arising in connection with the entry into force of the Law "On Principles of Administration and Administrative Procedures", as well as subsoil problems related to water management including the Water Code.

Press conference at Vecherny Bishkek

IBC Deputy Executive Director Askar Sydykov, together with other organizers of the annual charity festival "Kyrgyzstan - the country of ski mountaineering," participated in a press conference at the Vecherny Bishkek news agency. The participants told journalists about goals of the seventh charity ski festival, which will be held on February 20 at the ZIL ski resort. The event is organized by the Department of Tourism at the Ministry of Culture and Tourism of the KR, Bishkek Business Club, Association of JICA Alumni, ZIL ski resort, International Business Council, the Union of Hiking and the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic.

The tickets for the festival are available at IBC office.

WG drafts Tourism Development Concept

Chairman of the IBC Tourism Committee Stiphan Behar took part in a meeting of the working group to develop the Tourism Development Concept. The working group discussed the proposal of specialized tourism associations for inclusion in the draft Concept. Following the meeting, the working group identified key priorities that need to be included in the document. At the next WG meeting, the Tourism Department under the Ministry of Culture, Information and Tourism will present an updated draft Concept to review and make proposals.

<p>11 февраля</p> <p>Создана РГ по улучшению деятельности фондов развития регионов</p> <p>Члены МДС приняли участие в первом заседании рабочей группы по совершенствованию деятельности фондов развития регионов (ФРР). Создание фондов развития во всех районах страны было инициировано для улучшения инфраструктуры и благосостояния населения в регионах. Однако до сих пор не создано ни одного такого фонда. Для решения проблемы создана рабочая группа при Министерстве экономики КР. В состав РГ включены представители Министерства финансов и Министерства экономики КР, Жогорку Кенеша КР, Правительства КР и бизнес-сообщества, включая МДС.</p> <p>Встреча в Инвестсовете</p> <p>Председатель Комитета МДС по туризму Стипан Бехер и юрист МДС Улукбек Турдубеков приняли участие в рабочей встрече в Совете по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР. Обсуждены вопросы, которые будут рассмотрены на ближайшем заседании Инвестсовета 25 февраля. Во встрече приняли участие руководитель Агентства гражданской авиации при Министерстве транспорта и коммуникаций КР, директор Департамента туризма при Министерстве культуры, информации и туризма КР и представители туристических ассоциаций. Представители туристических ассоциаций сообщили, что планируют обсудить такие проблемы туристической отрасли, как внедрение политики «открытого неба», продвижение узнаваемости бренда Кыргызстана за рубежом, возобновление деятельности Совета по развитию туризма в регионах. По итогам встречи разработаны согласованные позиции по рассмотренным вопросам.</p> <p>Эл Груп Консалтинг и МДС провели HR-Event</p> <p>Участники встречи обсудили следующие темы: «Оценка текущего состояния рынка заработных плат. Прогнозы в ближайшей перспективе, в условиях экономического кризиса» и «Как сократить затраты. В тяжелые времена без ущерба для качества». Встреча прошла в конференц-зале «Акын» отеля Hyatt Regency Bishkek.</p>	<p>February 11</p> <p>WG has been created to improve regional development funds</p> <p>IBC members attended the first meeting of the working group to improve activities of Regional Development Funds (RDFs). Creation of development funds in all areas of the country was initiated in order to improve the infrastructure and the welfare of the population in the regions. However, such funds have not been established so far. To solve the problem, the working group was established at the Economy Ministry. The WG includes representatives of the Finance Ministry and Economy Ministry, Jogorku Kenesh, Government and business community including IBC.</p> <p>Meeting at Investment Council</p> <p>Chairman of the IBC Tourism Committee Stiphan Beher and IBC Lawyer Ulukbek Turdubekov participated in a meeting of the Business Development and Investment Council under the Government to consider issues to be discussed at the next Council meeting scheduled for February 25. The meeting was attended by the head of the Civil Aviation Agency under the Ministry of Transport and Communications, Director of the Tourism Department of under the Ministry of Culture, Information and Tourism, and representatives of tourism associations. The tourism associations plan to consider such problems of the tourism industry as introduction of the open skies policy, promotion of Kyrgyzstan's brand abroad, and resumption of activity of the Tourism Development Council in the regions. The meeting developed coordinated positions on these issues.</p> <p>EI Group Consulting and IBC hold HR-Event</p> <p>Participants discussed the following topics: "Assessment of the current state of wage market. Short term forecasts under the conditions of economic crisis" and "How to reduce costs in tough times without sacrificing the quality." The meeting was held at Akyn Conference Hall, Hyatt Regency Bishkek.</p>
<p>Исполнительный директор МДС ознакомился с опытом бизнес-ассоциаций Японии</p> <p>Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов ознакомился с опытом работы бизнес-ассоциаций, государственного и частного сектора Японии. Участники программы ознакомились с условиями ведения бизнеса в Японии, системой финансирования МСБ, государственной поддержкой бизнеса, внутренними правилами саморегулируемых организаций (СРО) и организационной структурой бизнес-ассоциаций, отраслевых федераций и ТПП Японии.</p>	<p>IBC Executive Director acquainted with the experience of Japanese business associations</p> <p>IBC Executive Director Temirbek Azhykulov acquainted with the experience of business associations, public and private sector in Japan. Program participants got acquainted with the conditions of doing business in Japan, SME financing system and state support for businesses, internal rules of self-regulatory organizations and the organizational structure of business associations, industry federations and the Chamber of Commerce in Japan.</p>

<p>События на 15 – 19 февраля</p> <p>16 февраля</p> <p>Заседание Комитета МДС по фискальной политике.</p> <p>17 февраля</p> <ul style="list-style-type: none"> - Презентация исследований «Развитие лизинговых операций в Кыргызстане», проведенного Союзом Банков и ISR Consult, при поддержке Проекта «Инициатива USAID по развитию бизнеса» (BGI) - Очередное заседание Консультативного совета Государственной таможенной службы при Правительстве КР <p>18 февраля</p> <ul style="list-style-type: none"> - В Стамбуле пройдет Центральноеазиатский инвестиционный форум ЕБРР и "Файнэншл таймс". Исполнительный директор МДС Темирбек Ажыкулов выступит на форуме с презентацией. - Заседание рабочей группы по совершенствованию Фондов развития регионов. - В Дубае пройдет бизнес-форум стран СНГ, организовываемый Торгово-промышленной Палатой Дубай с участием более 500 крупных и средних компаний для усиления экономического потенциала евразийского пространства. <p>19 февраля</p> <p>Заседание Методологического совета по координации фискальной политики при Министерстве экономики КР</p> <p>20 февраля</p> <p>Седьмой благотворительный фестиваль «Кыргызстан – страна горных лыж и зимнего отдыха» на горнолыжной базе ЗИЛ.</p> <p>Если желаете принять участие в фестивале, Вы можете приобрести билеты в офисе МДС.</p> <p>Более подробная информация о горнолыжном фестивале доступна по ссылке.</p>	<p>Events for February 15 – 19</p> <p>February 16</p> <p>Meeting of the IBC Committee on Fiscal Policy.</p> <p>February 17</p> <ul style="list-style-type: none"> - Presentation of the research “Leasing development in Kyrgyzstan” conducted by Union of Banks and ISR Consult with the assistance of USAID BGI. - Meeting of the Advisor Board of the State Customs Service under the Government of the Kyrgyz Republic. <p>February 18</p> <ul style="list-style-type: none"> - EBRD, FT will hold the Central Asia Investment Forum in Istanbul. IBC Executive Director Temirbek Azykulov will make a presentation at the forum. - Meeting of the working group on improving regional development funds. - Dubai Chamber of Commerce & Industry will hold the CIS Global Business Forum in Dubai with participation over 500 companies who will explore the business opportunities and emerging economic synergies within Eurasian region. <p>February 19</p> <p>Meeting of the Methodological Council on Coordination of the Fiscal Policy under the Ministry of Economy.</p> <p>February 20</p> <p>Seventh Annual Charity Festival "Kyrgyzstan – the country of skiing and winter holidays" at the ZIL Ski Base.</p> <p>The tickets for the festival are available at IBC office.</p> <p>More information is available at the following link.</p>
<p><i>Уважаемые члены МДС,</i></p> <p><i>Напоминаем, что в честь 15-летия МДС был издан юбилейный выпуск журнала «Инвестиции сегодня», который Вы можете получить у нас в офисе.</i></p> <p><i>Электронный вариант журнала доступен по ссылке.</i></p>	<p><i>Dear IBC members,</i></p> <p><i>Please be kindly informed that IBC has issued an anniversary edition of the Investment Now magazine dedicated to the 15th anniversary of the association.</i></p> <p><i>You can get a hard copy of the magazine at the IBC office.</i></p> <p><i>The electronic version is available at link.</i></p>

С уважением,

*Темирбек Ажыкулов,
исполнительный директор
Международный Деловой Совет*

*Кыргызская Республика, 720011
Бишкек, ул. Абдрахманова, 191
Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113
Тел: + 996 312 623801
Факс: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*

Best regards,

*Temirbek Azhykulov,
Executive Director
International Business Council*

*Office 113, Hyatt Regency Bishkek
191, Abdrakhmanov Str., Bishkek
Kyrgyz Republic, 720011
Tel: + 996 312 623801
Fax: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg*